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Referat SB 33 

 

Skolebestyrelsesmøde (33) 

Mandag d. 4. september 2017 
19:00 – 21:05 
 

 
Mødested:    Personalestuen, Havrehedskolen – afd. Morud 

 

 
Mødedeltagere:  

 

Pia Skov Hansen, Jury Jørgensen, Charlotte Ellemose Sonne, Jesper Hansen, Mads Kyed, Christina 
Nordenbæk, Dorthe Hartung, Mie Ingemann, Heidi K. S. Mikkelsen, Anders Frank, Mette 
Vestergaard, Allan Buchholt Høj, Kim Funk Johannessen 
 
Elevrådsrepræsentanter: XX (formand), YY (Næstformand) valget er i gang – elevdeltagelse på 
næste SB-møde. 
 

Gæst: Maria Argiris 
 
 

 

Møderække 2017 – 2018 : Mandag 04.09 – Tirsdag 03.10 – Onsdag 01.11 – Torsdag 07.12 – 2018 – 
Torsdag 04.01 – Tirsdag 06.02 – Mandag 05.03 – Torsdag 05.04 – Onsdag 02.05 – Torsdag 07.06 

   

 

 

Punkt 218  : Godkendelse af referat                                                                                                  5  min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At bestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Referat godkendt 

Bilag: :  
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Punkt 219  : Orientering fra ledelsen                                                                     10 min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling: Kortlægning T2, Videoovervågning, MeeBook. 

Kortlægning: Kim orienterer kort om T1 kortlægningen, vi skal indberette data til ny kortlægning i 
denne uge. Vi har fokus på lærer-lærer/lærer-pædagog-teamsamarbejdet. Vi har også børnehaven 
med i kortlægningen, da kommunen er udvalgt til dette. Vi i ledelsen følger op på, at alle så vidt 
muligt får besvaret kortlægningsspørgsmålene.  

Resultatet vil blive offentligt pr. april 2018. Skolebestyrelsen vil dog blive orienteret ind i processen 
tidligere. 

Kim laver sin kommende Master om dette forløb. 

 

Meebook: Der laves orienterende aften for forældrene. Lærerne og pædagogerne er alle godt i 
gang med at lærer dette nye værktøj at kende, og det optager personalet/har et stort fokus lige pt. 
Der sker fortsat forbedringer på Meebook, og vi giver Meebook feedback for at kunne påvirke disse 
forbedringer. Der vil komme et forældrebrev medio denne uge. Meebook afløser ikke Forældreintra. 
Kim orienterer om den kommende fælles platform. 

 

Videoovervågning: Videoovervågningen er desværre ikke opsat endnu. Kim forventer, at dette sker 
snarest. Overvågningen koster ikke skolen noget.  

 

Legepladspuljen: Der er søgt pulje på 100.000 for børnehaven, og dette er blevet godkendt. 
Skoledelen har også søgt, men har desværre ikke fået bevilliget pengene. 

Beslutning:  

Bilag:  
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Punkt 220 : 29 børn på 2. årgang- afdeling Morud                      30 min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen. 

Indstilling: Drøftelse i skolebestyrelsen i forhold til kortsigtede og langsigtede problematikker 

Sagsfremstilling: Skolebestyrelsen har fået flere forældrehenvendelser.  

Pia forelægger, at der har været en del forældrehenvendelser pga. frustration i forældregruppen. 
Kim orienterer om processen mod dispensation fra Byrådet og det efterfølgende forløb med 
indmeldelse af endnu en elev. Bestyrelsen orienteres kort om det afholdte forældremøde for 2. 
årgang, som har været afholdt ved skolestart i år på afd. Morud. Skolen er meget bevidst om 
forældrenes følelser ind i denne sag. Der har været forældrebekymring om at klasserne skulle blive 
delt for senere at skulle samles igen.  

Det drøftes om eventuelle tilflyttere til Morud med børn fremover kan få anvist plads på Afd. 
Veflinge. Dette bør undgås. Der spørges ligeledes ind til, om man forebyggende kan reservere 
pladser i klasserne. Kim orienterer om lovgivningen på området.  

Der fortælles om muligheden for vandreklasse. Dette ønsker skolebestyrelsen ikke. 

Skolebestyrelsen udtrykker bekymring i forhold til, at der nu er 29 elever i klasserne på 2. årgang. 
Det er mange børn samlet – i mange timer. På kort sigt er det vigtigt for skolebestyrelsen, at det 
sikres at indholdet i skoledagen er tilpasset disse forhold. Skolebestyrelsen opfordrer til at sikre 
opdeling af børnene i størst muligt omfang. På nuværende tidspunkt anvendes klublokalerne, når 
børnene skal deles. Det er nødvendigt at bruge alle skolens m2 (inkl. administrative m2), så smart 
og så optimalt som muligt. Maria orienterer om Ressourcepædagogerne/Ressourcecentret og 
parallellægning af undervisningstimer. Skolebestyrelsen udtrykker ønske om, at disse tiltag 
orienteres ud.  

Der spørges til muligheden for at korte skoledagen. Kim fortæller at dette ikke er muligt for 
indskolingen. Kim orienterer også om effekten af en evt. kortere skoledag.  

Skolebestyrelsen forudser at denne problematik vil være tilbagevendende og at det er nødvendigt 
med en langsigtet løsning i forhold til pladsudfordringen. Skolebestyrelsen vil arbejde for en 
pavillon-løsning.  

Skolebestyrelsen vil følge problemstillingen tæt. 

Beslutning: Skolebestyrelsen vil inviterer Jens Otto Dalhøj til et ekstraordinært 
Skolebestyrelsesmøde.  

Bilag:  
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Punkt 221: "Principper vedrørende brug af digitalt udstyr på Havrehedskolen." – SB             20  min.           

Beslutningstema: Retningslinjer – (mobilpolitik) 

Indstilling: At skolens politik opdateres- at skolebestyrelsen giver deres input til principarbejdet. 

Sagsfremstilling: Mobilprincipper trænger til en opdatering. Skolebestyrelsen drøfter status og 
beslutter fremadrettet hvilke retningslinjer der gælder for mobiltelefoner på Havrehedskolen. 

Principper og guidelines der har været drøftet i elevråd og på Teamkoordinatormøde- og har også 
været høring hos elever og på afdelinger. 

Det diskuteres hvorvidt eleverne i udskolingen fortsat skal have lov til at have mobiltelefoner i 
frikvarterene. Der er argumenter både for og imod. 

Anders orienterer om, at der også er innovative tiltag i mobilbrugen i udskolingen. 

Heidi har en rettelse til klubdelen af skrivelsen 

Skolebestyrelsen har taget alle inputs med i en arbejdsgruppe, der nu er færdig. Dokumentet er 
udvidet til at gælde ikke blot for mobiltelefoner men for digitalt udstyr som helhed. Særligt fokus 
på digital dannelse. Det aftales, at Pia laver de sidste rettelser. Herefter kan principperne lægges 
på skolens hjemmeside. 

Der debatteres om hvorvidt børnene i Klubben er nok ude, og hvorfor man i 4. klasse behøver 
være ude længere i frikvarterene. Ift. Klubdelen orientere Maria om de pædagogiske overvejelser 
omkring brug af computere, og det foreslås, at Skolebestyrelsen kan invitere Klubpersonalet til at 
komme og fortælle lidt om den pædagogiske praksis omkring computerbrug i Klubben. 

 

Bilag: Udkast: Principper for mobiltelefoni på Havrehedskolen, principper for brug af digitalt udstyr, 
august 2017 

 

 

Punkt 222 : Antimobbestrategi / Handleplan imod mobning                       30   min.           

Beslutningstema: Handleplan imod mobning / antimobbestrategi 

Indstilling: At skolebestyrelsen får kendskab til, samt drøftet Havrehedskolens antimobbestrategi 
inden den lægges på skolens hjemmeside. 

Sagsfremstilling Fra 1. august 2017 stilles der krav om, at alle grundskoler og ungdomsuddannelser 
skal have en antimobbestrategi og om udarbejdelse af handlingsplaner i konkrete tilfælde af 
mobning. Der oprettes samtidig en klageinstans hos Dansk Center for Undervisningsmiljø for elever 
og forældre. 

 

https://uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2017/april/170428-krav-om-antimobbeindsats-paa-grundskoler-og-ungdomsuddannelser
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Det ønskes, at sektionen om ”Legegrupper” udspecificeres. Hvem er tovholder på disse, og tages 
Legegrupperne op løbende?  

Der gøres opmærksom på, at strategien er svær læselig. Der er behov for at forklare dele. 
Eksempelvis: Hvad er en Skolealf/Skolefe? Hvem er Skolealfen/Skolefeen? Er forældrene 
orienterede om, hvad en Legepatrulje er. Hvad er Klassetrivsel.dk? Hvilke konkrete tegn hos et barn 
kan være tegn på mobning – hvilke iagttagelser er vigtige? Klar definition? 

Kim gør opmærksom på de trivselsfremmende elementer i skrivelsen, der gør skrivelsen lidt 
længere. Skolen vægter den trivselsfremmende del i meget høj grad. Desuden skal indholdsdelen ift. 
den politiske beslutning omkring antimobbestrategi også være fyldestgørende.  

 

Beslutning: Der ønskes en kortere/mere konkret/mere læsevenlig udgave, evt. med et link til denne 
interne skrivelse.  

Bilag: Se aktivt link i tekst til UVM, bilag ”Antimobbestrategi” 

 

Punkt 223 : Udtalelse vedr. Skabelon til kvalitetsrapport for Nordfyns dagtilbud                10 min. 

Beslutningstema: Skolebestyrelsen udfærdiger en udtalelse til Børne- og Ungeudvalget. 

Indstilling: At bestyrelsen drøfter og udtaler sig, omkring det tilsendte materiale. 

Hvordan kan rapporten understøtte kvalitetsudviklingen af dagtilbuddene i netop jeres distrikt og i 
kommunen som helhed? 

Sagsfremstilling: Formålet med skabelon og kvalitetsrapport (bilag), er at skabe et kommunalt mål- 
og resultatstyringsværktøj, der skal understøtte en systematisk evaluering og resultatopfølgning på 
kommunalt niveau, og fungere som grundlag for lokal dialog i vores distrikt og i kommunen som 
helhed. 

Afleveringsfrist for udtalelse er mandag den 11. september 2017 

Beslutning:  

Bilag: : Skabelon til kvalitetsrapport for Nordfyns dagtilbud 

Maria orienterer om Børnehusets tilsagn omkring Kvalitetsrapporten. Dette bakkes op 
repræsentanterne fra Børnehuset. Skolebestyrelsen havde ikke yderligere at tilføje til et evt. 
Høringssvar. 
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Punkt 224 : Høringsbrev - ny Strategi for pædagogisk IT 2017-20 i Nordfyns Kommune       10 min. 

Beslutningstema: Skolebestyrelsen udfærdiger en udtalelse til Børne- og Ungeudvalget. 

Indstilling: At bestyrelsen drøfter og udtaler sig, omkring det tilsendte materiale. 

Sagsfremstilling: På Nordfyn har vi en børne- og ungepolitik med en vision om, at vi vil det gode og 
aktive børne- og ungeliv ved et kursskifte fra ”synd for” til ”kan selv”. Med Strategi for pædagogisk 
IT 2017-2020 er tanken at omsætte denne vision ved naturligt at lade IT understøtte den pædago-
giske praksis - det daglige arbejde med børn og unges digitale dannelse, læring og trivsel, samt 
udviklingen af relevante kompetencer, der sætter dem i stand til at begå sig i fremtidens samfund. 
 
Børne- og Ungeudvalget er derfor optaget af at høre hvordan elever, forældre og 
personale ser strategien - med en overordnet tænkning og pejlemærker baseret på: 

 Digital dannelse, læring og trivsel. 

 Udvikling af det 21. Århundredes Kompetencer. 

 0-18 års perspektiv, herunder styrket fokus på en tidlig indsats for 0-6 år. 

 En pædagogisk tilgang baseret på en datainformeret kultur (Program for læringsledelse). 

Afleveringsfrist for høringssvar er mandag den 18. september 2017 

 

Der sættes forståelsesspørgsmål til Forordet. Kim tager dette videre.  

Børnehuset ønsker en bedre internetforbindelse, da denne er meget ustabil og langsom, hvilket 
besværliggør arbejde med IT. 

Beslutning:  

Bilag: : ”Strategi for Pædagogisk IT 2017-2020”,  ”Kapacitetsmodel for pædagogisk IT i skoler og 
dagtilbud på Nordfyn 2017-2020”, samt følgebrev.  

 

Punkt 225 : Henvendelse fra arbejdgruppe,”Dash 19” (Cykelsti Slukefter-Havrehedskolen) 5  min. 

Beslutningstema: Skolebestyrelsen har modtaget en henvendelse fra arbejdsgruppen omkring 
cykelstiprojekt. 

Indstilling: At bestyrelsen drøfter og bakker op om en støtteerklæring til folder der beskriver 
projekt. Arbejdsgruppen har allerede modtaget støtteerklæringer fra Morud IF, samt Morud 
Lokalråd. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Uklarhed i forhold ti,l hvem afsender (Dash 19) er.  Problemstilling i forhold 
overordnede prioriteringer. Pia vil se på skrivet og forsøge at omformulere, så Skolebestyrelsen kan 
underskrive. Kim undersøger hvem Dash 19 er. 
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Bilag: Foreløbig folder, støtteerklæring 

 

Punkt 226 : Henvendelse fra SFO/Klub ”Bag for en sag”                      5     min. 

Beslutningstema: Skolebestyrelsen har modtaget en henvendelse fra SFO og Klubpersonale. 

Indstilling: At bestyrelsen drøfter personalets henvendelse og tager stilling til denne. 

Sagsfremstilling: Bag for en Sag handler om, at børn hjælper andre børn, som har det svært. Børn 
og unge i hele landet bager nemlig i den gode sags tjeneste, når de sælger deres bagværk og 
donerer alle de indsamlede penge til BørneTelefonen hos Børns Vilkår. Med denne indsats er vi 
med til at sikre, at endnu flere børn kan komme igennem til en rådgiver på BørneTelefonen, når de 
har brug for en at tale med om alt fra kærlighed og uvenskab til mobning og forældrenes skilsmisse. 

Med Bag for en Sag arbejder børnene sammen om et vigtigt, fælles læringsprojekt, som samtidig 
giver både venner, familie, lærere, pædagoger og andet netværk mulighed for at være med og have 
en rar og mindeværdig oplevelse sammen med børnene. 

”Bag for en sag” 

Heidi forelægger idéen om at bage og sælge kagerne til fordel for Børnetelefonen. 

Beslutning: Det besluttes, at Skolebestyrelsen støtter SFO og Klubs deltagelse i Bag for en Sag. Det 
besluttes, at både SFO, klub og børnehus deltager i Bag for en Sag. 

Bilag:  

 

Punkt 227 : Eventuelt                                  min.           

Beslutningstema:  

Indstilling: 

Sagsfremstilling: Der spørges til, om der vil blive lavet et stillingsopslag ift. Mogens´ pension. Dette 
bekræfter Kim, at der vil komme.  

Beslutning:  

Bilag: 

 

Punkter til næste møde: Trafikpolitik, Skole-fotografering, Økonomistatus, Anti-mobbestrategi 

http://www.bagforensag.dk/

